
 

 
 

Verslag 
Afdelingsvergadering Paragliding 

Najaar 2022 
 
 

Vrijdag 11 november 2022 

Aanvang 19.30 uur 

Locatie: Woerden  

(meeluisteren/meekijken (zonder inbreng) mogelijk via Zoom) 

 

 
 
 
Door: Jeroen Roos (interim-secretaris) met medewerking van het bestuur en met dank aan Joost 

Mineur voor het maken van aantekeningen 
 

 
 

 
 
 
 
 

De vergadering is toegankelijk voor alle leden van de afdeling Paragliding; aan beraadslagingen 
en stemmingen kunnen alleen afgevaardigden deelnemen 

 
 
 

Acties aangeven in blauw gemarkeerde tekst. 
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1. Opening en vaststellen agenda vergadering 

Om 19:34 opent voorzitter Sanne Both de vergadering en heet de aanwezigen in de zaal en op afstand van 
harte welkom. Er hebben zich opvallend veel leden aangemeld waarvan een groot aantal meeluistert en 
meekijkt. Het bestuur is blij dat de vergadering weer eens op locatie kan plaatsvinden.  
 
Joost Mineur wordt bereid gevonden om aantekeningen te maken van de vergadering om de verslagleg-
ging te faciliteren, waarvoor veel dank. 
 
Voorstel is om agendapunten 5 en 6 om te keren, is akkoord. Geen toevoegingen aan de agenda. Daar-
mee is de agenda: 
 

Agenda 

1. Opening en vaststellen agenda vergadering (voorzitter) 
2. Mededelingen 
3. Ingekomen stukken (interim-secretaris) 

a. Verzoek Vergoeding Kosten Vertaalbureau (Action Paragliding), zie bijlage 1 
b. Voorstel Vergadervorm ALV (Action Paragliding), zie bijlage 2 

4. Vaststellen verslagen afdelingsvergaderingen (interim-secretaris) 
a. Geredigeerd concept-verslag vergadering 5 november 2021 (redactie Marc van Woensel), zie 

bijlage 3 
b. Concept-verslag vergadering 6 mei 2022 (basis Marga van Woensel, eindredactie door be-

stuur), zie bijlage 4 
5. Voortgang Tijdelijke Commissie limieten inzet geld uit afdelingsreserves, zie bijlage 7 
6. Bestuurs- en commissieleden (voorzitter) 

a. Herverkiezing voorzitter (zie bijlage 5) 
b. Werving nieuwe bestuurs- en commissieleden (zie bijlagen 6a en 6b met 2 profielen) 

7. Voortgang Tijdelijke Commissie herziening reglementen (Marc van Woensel), zie bijlagen 8a, 8b en 
8c 

8. Voortgang verkenning van geschikt kader voor schoolerkenning KNVvL (Marc van Woensel) 
9. Vervolg voorstel om groundhandlen door kinderen toe te staan (Ronald ten Berge, voorzitter) 
10. Vervolg voorstel wijziging Soarbrevet (commissaris belangenbehartiging (Mark Schoonhoven)) 
11. Voorstel wijziging stemverhoudingen afdelingsvergaderingen (interim-secretaris), zie bijlage 9 
12. Voorstel Jaarplan 2023 (interim-secretaris), zie bijlage 10 
13. Voorstel Begroting 2023 (penningmeester), zie bijlage 11 
14. Rondvraag 
15. Sluiting van de afdelingsvergadering (voorzitter) 
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Aanwezigen (live): Angélique Lormans, Bastienne Wentzel, Charles Blonk, Diederick Hijink (Hoofdbestuur, 
tot 20:00h), Erik Louwes, Erwin Voogt, Frank Rammeloo, Gerard Visser, Huub Coumans, Jan Gorisse, Je-
roen Roos (interim-secretaris, penningmeester), Joost Mineur, Leontien Kragten, Marc van Nieuwpoort, 
Marc van Woensel, Marga van Woensel, Mark Schoonhoven (commissaris examens en commissaris belan-
genbehartiging/soaren), Max Morriën, Paul Allers, Rob Verheij, Ronald ten Berge, Ronald van Veen, Sanne 
Both (voorzitter), Saskia Moen (interim-commissaris veiligheid en techniek), Winand Sitsen. 
 
Daarnaast luisterden/keken nog minstens 21 mensen digitaal mee. 
 
De voorzitter stelt de volgende stemmen van Afgevaardigden vast: 

Afgevaardigde Namens Stemrecht 
Angelique Lormans Individuele Leden 3 
Ronald ten Berge Individuele Leden 2 
Gerard Visser Achterhoekse Vliegers 1 
Paul Allers, Charles Blonk Maurik Paragliding Vereniging 2 
Max Denneboom en Gerard Boersma, beiden vertegen-
woordigd door Ronald van Veen 

Plus 4 2 

Vincent Verbon, niet aanwezig en vervangen door Marc 
van Woensel 

Paragliding Holland 4 

Huub Coumans Falcon Air 3 
 

 

2. Mededelingen 

Geen mededelingen. 
 
3. Ingekomen stukken (interim-secretaris) 

Interim-secretaris Jeroen Roos benoemt de twee ingekomen stukken: 
a. Verzoek Vergoeding Kosten Vertaalbureau (Action Paragliding), zie bijlage 1 
b. Voorstel Vergadervorm ALV (Action Paragliding), zie bijlage 2 
 
Ad a Na korte toelichting door Action Paragliding wordt het verzoek ter stemming gebracht. Het voorstel 
wordt met unanieme stemmen aangenomen. De uitgave is niet begroot voor 2022 maar er is ruimte in de 
begroting om dit te betalen. Action Paragliding kan hiervoor een factuur inzenden via de reguliere route. 
 
Ad b. Het bestuur vraagt om reacties. Veel aanwezigen vragen om de mogelijkheid om op afstand mee te 
kunnen doen met de Afdelingsvergadering. De voorzitter geeft aan dat het bestuur in principe akkoord is; 
het is echter wegens personele capaciteit nu niet haalbaar. Ronald ter Veen geeft aan dat hybride snel 
een chaos wordt maar suggereert om het eens uit te proberen. De voorzitter geeft aan dat dit alleen kan 
met een vaste moderator. Paul Allers stelt voor om onder de leden uit te vragen of iemand kan modere-
ren. De voorzitter stelt voor om voor de volgende keer een locatie in het midden van het land te kiezen 
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met professionele vergaderhosting zodat leden ook digitaal kunnen meedoen. Wie hiervoor suggesties 
heeft, wordt verzocht die te melden bij het bestuur! 
 
4. Vaststellen verslagen afdelingsvergaderingen 

De interim-secretaris geeft aan dat er twee stukken voorliggen ter vaststelling: 
a) Geredigeerd concept-verslag vergadering 5 november 2021 (redactie Marc van Woensel), zie bijlage 

3 
b) Concept-verslag vergadering 6 mei 2022 (basis Marga van Woensel, eindredactie door bestuur), zie 

bijlage 4 
 
Ad a. Verslag wordt ongewijzigd vastgesteld door de Afdelingsvergadering met veel dank aan Marc van 
Woensel die een volledige redactieslag heeft gemaakt. 
Ad b. Verslag wordt ongewijzigd vastgesteld door de Afdelingsvergadering met veel dank aan Marga van 
Woensel die hiervoor een prima basis heeft gelegd door het aanleveren van aantekeningen. 
 
Extra agendapunt: KNVvL-medailles voor Huub Coumans en Gerard Visser 

Huub Coumans (82) wordt verrast met een zilveren medaille. Deze eervolle medaille wordt uitgereikt voor 
zijn verdienste in onze paraglidingsport. Naast zilver werd ook brons uitgereikt aan Gerard Visser. Ook zijn 
lange staat van dienst voor de paraglidingsport was aanleiding voor de KNVvL om hem eens goed in het 
zonnetje te zetten. 
 
Huub Coumans (zilveren medialle) loopt al 50 jaar mee in onze sport, hij heeft een slordige 9000 vluchten 
in zijn logboekje en is een pionier die aan de wieg stond van paragliding. Hij zette zich vooral in voor de 
promotie van de precisie landing.  
 
In die jaren ‘80 bouwde hij zijn scherm (meer een soort valscherm) en vloog hij in Sillian (Oostenrijk) met 
Gleitschirm pionier Pepi Gasteiger. Paragliding was nog experimenteel, Huub was meteen al succesvol tij-
dens de internationale  precisiewedstrijden, hij is ook echt een begrip binnen deze tak van sport. De wed-
strijden welke hij jaren ‘80-‘90 in Nederland organiseerde waren populair en kende zo 'n 100 deelnemers. 
In 2001 ging Huub met pensioen bij de Gasunie en zette hij vol in op zijn vliegschool Falcon Air (Limburg). 
Huub werd 22 keer Nederlands kampioen doellanding, nog steeds is hij wekelijks op het lierveld te vinden 
en reist hij met zijn school 2 maal per jaar af naar Sillian om les te geven en vrijvliegers te begeleiden. Zie 
https://youtu.be/WeYVop5vn9w voor een videoportret over Huub. 
 
Gerard Visser ontvangt een bronzen medialle voor zijn verdienste. Interim-commissaris veiligheid en tech-
niek Saskia Moen benoemt vanuit het bestuur dat Gerard zich al 25 jaar inzet voor de technische commis-
sie van onze KNVvL-afdeling. Hij startte in 1993 in de bergen en aan de lier. Zijn aandacht ging vooral uit 
naar de ontwikkeling van traplieren welke nu op andere plekken in de wereld wordt toegepast. Met de 
commissie stelde hij regelgeving en keuringseisen op voor liersystemen. Sinds maart 1999 vinden deze 
lierkeuringen plaats. In 1995 startte hij met wedstrijdvliegen, hij was bestuurslid van 2007 tm 2011. Ge-
rard doet het nu wat rustiger aan (geen wedstrijden meer), maar zit nog steeds in de technische commis-
sie en is XC vlieger waarin hij regelmatig afstanden tot 100 km vliegt. 
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Huub Coumans en Gerard Visser (foto: Erwin Voogt) 
 
Door een misverstand zijn de medailles zelf niet ter plaatse beschikbaar; Hoofdbestuurslid Diederick 
Hijink zal de medailles nog namens de KNVvL thuis bezorgen, waarvoor veel dank. 
 
5. Voortgang Tijdelijke Commissie limieten inzet geld uit afdelingsreserves 

Bij de stukken zit het rapport van de Tijdelijke Commissie limieten inzet geld uit afdelingsreserves, be-
staande uit Marga van Woensel, Jan Sikking en Erik Louwes. De titel van het rapport luidt “Eindelijk digi-
tale promotie voor Paragliding” met als ondertitel “Afdelingsbestuur zag eindelijk optie voor digitale pro-
motie, maar verzuimde de Ledenraad te betrekken”. De voorzitter vraagt de commissie om het rapport 
toe te lichten.  
 
Marga schetst de aanleiding. Er ontstaat commotie over de aanschaf van apparatuur die wordt ingezet 
voor de nieuwe website www.lift-paragliding.nl. Het resultaat is leuk, maar de manier waarop het besluit 
tot aanschaf van de apparatuur is gekomen roept veel vragen op. 
 
Erik vertoont een presentatie in Powerpoint. De commissie stelt vast dat de uitgave van de apparatuur 
een afwijking was van de begroting die te voren aan de Afdelingsvergadering had moeten worden voorge-
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legd. De commissie heeft onderzocht of het verklaarbaar is dat het bestuur zo heeft gehandeld. De con-
clusie is volgens de commissie volmondig ‘ja’, het is verklaarbaar. Het bestuur is onderbezet en er zijn in 
het verleden een aantal beslissingen genomen die geaccepteerd werden met als gevolg dat later uit ge-
woonte ook dingen zijn beslist die eigenlijk anders beslist hadden moeten worden. Tijdens/na corona kon 
er lang niets en vervolgens kwam er iemand langs met een plan voor digitale promotie (website met film-
pjes). Omdat een aantal andere projecten (T-shirts) niet waren uitgevoerd was er het idee dat in plaats 
daarvan het nieuwe platform en bijhorende kosten wel mogelijk moest zijn, ook al stond het niet als zoda-
nig niet in de begroting. Het bestuur heeft wel het Hoofdbestuur om toestemming gevraagd en die toe-
stemming ook gekregen. 
 
In de toekomst kan dit worden voorkomen door het volgen van een aantal regels én door het versterken 
van het bestuur. Voor de juiste spelregels kan volgens Marc van Woensel eenvoudig worden teruggeval-
len op nieuwe Wet bestuur en toezicht rechtspersonen (WBTR) waarin al veel is geregeld. Voor de ver-
sterking van het bestuur roept Erik de Afgevaardigden op om in hun achterban mensen te rekruteren. Erik 
doet een oproep voor 3 commissies: 

1. Ad hoc uitgaven, o.a. vaststellen van de limieten zoals in het rapport benoemd 
2. Nuttige besteding reservegelden 
3. Voorzieningen commissies 

 
Commissie 1 wordt ingesteld: Ronald van Veen, Erwin Voogt en (ondersteuning van) Erik Louwes.  
 
Voor de andere commissies zijn nog geen kandidaten in beeld. Erik Louwes roept de scholen en clubs op 
om in hun achterban mensen te werven. Deze partijen zeggen toe hiervoor hun best te gaan doen. 
 
De voorzitter meldt dat het bestuur in gesprek is met een mogelijke kandidaat voor de functie van secre-
taris. Echter er zijn helemaal geen kandidaten in beeld voor de posten: 

 Opleidingen 
 Communicatie 
 Veiligheid &Techniek 

Het is echt nodig dat hier hulp komt! De bestuursleden hebben een beperkte zittingsduur (2 termijnen) en 
moet dus tijdig vervanging zijn geregeld. 
 
Discussie: 

 Joost: de scholen zijn een beetje de backbone van de afdeling Paragliding en krijgen niet echt de 
support die ze nodig hebben.  

 Leontien en Ronald ten Berge: er is wederzijdse afhankelijkheid tussen scholen en Afdeling en we 
moeten ervoor waken niet in vicieuze cirkel terecht te komen waarbij de Afdeling verloren gaat. 

 Erwin: stelt voor dat er een plan komt inzake digitale communicatie (waar de reeds aangeschafte 
camera onderdeel van is) dat wordt voorgelegd aan de volgende vergadering. De voorzitter geeft 
aan dat plan en invulling (incl. een reglement voor cameragebruik) wordt uitgewerkt. De vergade-
ring pleit ervoor dat bij alle toekomstige aanschaf van middelen een gebruiksreglement wordt op-
gesteld. 

 Erwin: komt de camera op de balans van de KNVvL te staan? Het bestuur zal dat nagaan. 
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6. Bestuurs- en commissieleden 

a) Mededeling: de voorzitter is herkozen (zie bijlage 5) 
b) Werving nieuwe bestuurs- en commissieleden (zie bijlagen 6a en 6b met 2 profielen). Zie hierbo-

ven bij agendapunt 5. 
c) Het bestuur zal een lijst maken met afbakende klussen waarvan mensen worden gezocht die wel 

wat voor de vereniging willen doen maar die geen bestuursfunctie ambiëren. 
 
7. Voortgang Tijdelijke Commissie herziening reglementen 

Marc van Woensel licht toe dat gebleken is dat hij (met Joost en met Vincent Verbon) heeft gewerkt in 
een document dat a. laat is aangeleverd en b. als basis niet het bestaande reglement te hebben gehad 
(maar een aangepaste versie). Het bestaande reglement is alleen in PDF-format beschikbaar.  
 
Erwin stelt voor dat hij de PDF omzet naar een Word-bestand zodat er een document met 3 kolommen 
kan worden gemaakt: links het bestaande reglement, in het midden het voorstel met aangepaste tekst, 
rechts een toelichting op de wijziging. Dit voorstel wordt in dank aanvaard. 
 
Inhoudelijk heeft Marc al gewerkt aan de leesbaarheid. In kleuren is aangegeven (rood-geel-groen) welke 
teksten nog discussie behoeven. Vanuit de recente instructeursdag is er ook nog input gekomen; deze zal 
worden meegenomen.  
 
Marc van Woensel roept personen die belangstelling hebben om mee te denken/werken aan de regle-
mentsupdate zich bij hem te melden per email (marc@van-woensel.nl). Verder staat Marc open voor ge-
schikte benamingen van de begrippen in de begrippenlijst (denk aan het begrip ‘Hoofdaantekening’ dat 
niemand gebruikt (het soort start is mogelijk een betere benadering). 
 
In samenhang met het nieuwe reglement moet ook nog het brevetafgifte-reglement worden bewerkt. 
Hier is hulp en ondersteuning/toezicht nodig van één bestuurslid. Deze medewerking wordt in principe 
toegezegd met daarbij de opmerking dat het bestuur vooralsnog te veel onderbemenst is om dit al te kun-
nen invullen. 
 
8. Voortgang verkenning van geschikt kader voor schoolerkenning KNVvL 

Marc van Woensel licht toe dat hiervoor een commissie moet worden geïnstalleerd. Het bestuur zegt toe 
dit te zullen doen zodra het bestuur weer op sterkte is. 
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9. Vervolg voorstel om groundhandlen door kinderen toe te staan 

De voorzitter meldt dat IL&T heeft bevestigd dat kinderen mogen groundhandlen, er zijn geen beperkin-
gen. We hoeven het dus ook niet te regelen. Door Erwin wordt gevraagd hoe de vraag precies is gesteld. 
De voorzitter geeft aan dat vraag en antwoord nog worden gedeeld.  
 
10. Vervolg voorstel wijziging Soarbrevet 

Het idee was en is om de eisen/taken voor het soarbrevet aan te passen. Echter, dat is nu niet aan de 
orde. Waar het nu om gaat is dat bij de soaropleiding wordt geconstateerd dat bergpiloten niet vol-
doende vaardig zijn op een aantal punten die belangrijk zijn voor het soaren. Door die vaardigheden te 
laten aanleren bij het bergbrevet wordt ten eerste het bergvliegen veiliger én wordt de piloot beter voor-
bereid bij een eventuele stap naar soaren. Mark Schoonhoven komt met een voorstel om de taken voor 
het bergbrevet te verbeteren. 
 
11. Voorstel wijziging stemverhoudingen afdelingsvergaderingen 

Bijlage 9 geeft de aanleiding voor dit agendapunt. Sinds geruime tijd kan er alleen worden gestemd door 
Afgevaardigden via een ingewikkeld systeem waar elke 2 jaar Afgevaardigden worden gekozen uit ‘leden-
verenigingen’ en gewone leden; de vraag is of dit democratischer en eenvoudiger kan.  
 
De interim-secretaris legt uit hoe het huidige systeem werkt met ledenverenigingen en stemrechten. De 
definitie van een ledenvereniging staat in de KNVvL-statuten. Bijzonder is het feit dat een ledenvereniging 
geen vereniging hoeft te zijn maar ook een andere rechtspersoon kan zijn (stichting, BV, eenmanszaak, ..) 
waar personen en rechtspersonen bij zijn aangesloten. Ook bijzonder is dat alle personen/rechtspersonen 
die bij een ledenvereniging cf. KNVvL zijn aangesloten, lid van de KNVvL moeten zijn. Er hoeft maar 1 per-
soon geen lid van de KNVvL-lid te zijn en er is al geen sprake meer van een ledenvereniging …. Het lijkt 
erop dat de afdeling Paragliding op dit laatste in de praktijk niet toeziet.  
 
Het bestuur heeft drie alternatieven uitgewerkt in een voorstel. De interim-secretaris licht dit vervolgens 
toe. De verschillen in de drie opties zitten in de zwaarte van stemmen van bij de KNVvL aangesloten scho-
len en clubs. Gemeenschappelijk element is dat er een ontsnappingsroute via het KNVvL-hoofdbestuur is 
ingebouwd voor het geval een bepaalde groepering binnen de paraglidingsport de Afdelingsvergadering 
wil ‘kapen’ om bijvoorbeeld het bestuur af te zetten of een bepaald besluit wel/niet genomen wil hebben. 
 
Uit een rondje langs de aanwezigen blijkt dat iedereen van mening is dat er iets moet veranderen. Bij een 
peiling onder de Afgevaardigen of de door hen gemandateerden (immers, zij stemmen over deze wijzi-
ging) bleek dat de opties A en B de hoogste ogen gooien.  
 
Ronald van Veen doet het voorstel om te besluiten dat, bij wijze van uitzondering op de gangbare stem-
procedure met Afgevaardigden, juist voor dit specifieke besluit een referendum te houden. Daarbij kan 
elk individueel lid van de Afdeling één stem uitbrengen voor de door haar/hem gewenste optie. 
 
Voorwaarde voor een referendum is dat een goede informatievoorziening plaatsvindt zodat de leden we-
ten waar ze wel en niet voor stemmen. Naar aanleiding van de discussie wordt besloten dat de Afgevaar-
digden hun achterban raadplegen over de wenselijkheid van een referendum. Het bestuur zal hiervoor 
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nog een formeel verzoek mailen aan de Afgevaardigden. Alleen de Afgevaardigden voor individuele leden 
kunnen niet hun achterban raadplegen omdat hun achterban anoniem op hen heeft gestemd.  
 
Specifiek wordt de vraag gesteld of scholen/clubs die nu nog geen Afgevaardigde en daarmee geen stem-
recht hebben (m.n. Skygliders en Action Paragliding) dat nu niet alsnog kunnen krijgen. Immers, zij zien 
zichzelf ook als een ledenvereniging in het licht van a. de KNVvL-definitie en b. de wijze waarop de Afde-
ling omgaat met het bepalen van het aantal aangesloten personen (waarbij alleen het aantal KNVvL-leden 
in de achterban wordt geteld en waarbij niet wordt gecheckt of alle aangesloten personen wel KNVvL-lid 
zijn …). Er ontstaat geen duidelijkheid waarom deze partijen eerder nog geen stemrecht konden krijgen. 
 
12. Voorstel Jaarplan 2023 

De interim-secretaris licht het voorgelegde Jaarplan kort toe. Het is gebaseerd op het Jaarplan 2022 maar 
volledig geactualiseerd. De voorzitter licht toe wat de ESTC behelst. Geen opmerkingen op Jaarplan, het 
wordt vastgesteld. 
 
13. Voorstel Begroting 2023 

De penningmeester licht de bijzonderheden voorgelegde begroting 2023 kort toe: 
 Inkomsten iets hoger vanwege hoger aantal leden (afdelingsbijdrage gelijk gehouden op € 27,50) 
 Eenmalige uitgave voor hosting van de ESTC, te bekostigen uit de Afdelingsreserve vanwege het 

eenmalige karakter 
 Budget (€ 2500) voor onkostenvergoeding Erik Recter voor het maken van filmpjes voor www.lift-

paragliding.nl. Hierover wordt door Erwin de vraag gesteld waaraan dit wordt uitgegeven. De pen-
ningmeester licht toe dat door Erik een gedetailleerde begroting is aangeleverd, de vergoedingen 
zijn m.n. voor bezoek aan de filmlocaties en voor abonnementskosten voor hosting en licenties. 
Het totaalbedrag is strikt gelimiteerd, mag dus niet worden overschreden.  
Ook wordt opgemerkt dat de scholen zo promotie krijgen op kosten van de KNVvL. De voorzitter 
licht toe dat a. dat de KNVvL-afdeling PGL kan blijven bestaan dankzij de scholen die steeds 
nieuwe piloten afleveren en b. het komende jaar ook verenigingen meer in de picture zullen ko-
men op www.liftparagliding.nl. De scholen houden ook de KNVvL in stand en zo komt de KNVvL 
ook aan contributieinkomsten. ‘Schoolpromotie op kosten KNVvL’ behoefte dus de nodige nu-
ance, los van het feit dat niet alle scholen commercieel opereren. 

 De KNVvL heeft het tekort op de begroting opgelost door € 2.500 bij de post ‘bijzondere baten’ op 
te nemen, daarmee wordt bedoeld de onttrekking uit de afdelingsreserve (staat nog niet als zoda-
nig in de voorgelegde begroting). Het Hoofdbestuur moet nog instemmen met deze onttrekking. 

 De inkomsten uit advertenties voor de Lift zijn geminimaliseerd tot € 200 per jaar. Dit komt door-
dat we geen bestuurslid Communicatie meer hebben die o.a. als taak heeft om potentiële adver-
teerders te wijzen op de mogelijkheid tot adverteren in de Lift en vervolgens ook zorgt voor factu-
ratie hiervan. Wegens gebrek aan dit bestuurslid geldt er vanaf nu een volledige stop op adver-
tenties in de Lift. Het bestuur gaat geen betaalde krachten hierop zetten omdat die ook moeten 
worden aangestuurd en het bestuur daar momenteel niet de menskracht voor beschikbaar heeft. 

 
Met deze opmerkingen wordt de begroting 2023 unaniem aangenomen door de Afgevaardigden. 
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14. Rondvraag 

1. Gerard Visser meldt dat traplier-releases door hem kunnen worden afgesteld. Hij kan er tot 10 per uur 
doen. Hierover komt nog een bericht in Lift. 

2. Charles: mogen zwangere vrouwen paragliden? Staat niet meer in medische verklaring … Antwoord: 
ja dat mag, vraag is of je het zelf verstandig zou vinden. 

3. Charles: een lierterrein moet formeel een landingsveld en startveld hebben. Charles heeft hierover 
met Ronald Overdijk gesproken, dit komt van zweefvliegen. Dit moet aangepast worden, Charles 
meldt dit bij de Commissie reglementenherziening. 

4. Joost: Ronald Termaat had het ooit over een digitaal examen bij de KNVvL, hoe staat het daar eigenlijk 
mee? De bestuurscommissaris Examens meldt dat de KNVvL hiermee vooralsnog niets heeft gedaan, 
dit is blijven hangen. De examencommissie PGL werkt wel aan modernisering van het eigen systeem. 
Belangrijk is dat het aantal vragen omhoog moet. 

5. Winand: compliment voor www.liftparagliding.nl en alle mooie filmpjes! 
6. Max: de soarcommissie beijvert zich ook voor veiliger berg- en liervliegen, daarom is hij hier op de Af-

delingsvergadering 
7. Frank en Jan: de jonge liervereniging De Wolkenkrabbers (Terheijden, lid KNVvL) wil leden gaan oplei-

den tot lierist. Art. 37 van het reglement stelt hieraan wel heel hoge eisen (voordat iemand oplei-
dingsbevoegd lierist kan zijn). Kan dit niet eenvoudiger of is art. 33.2 (uitzonderingen) inzetbaar voor 
mensen die lierist waren bij Deltavliegen? Marc van Woensel weet meer van de achtergronden en is 
bereid om Frank uitleg te geven, Frank kan Marc bellen. 
Als De Wolkenkrabbers een aangepast regelement wensen, dienen ze daartoe zelf wijzigingsvoorstel-
len in de Afdelingsvergadering te brengen. 

 
15. Sluiting 

De voorzitter sluit de rondvraag en bedankt de aanwezigen voor hun aanwezigheid. 
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Besluiten en acties: 

1. Action Paragliding kan een factuur inzenden via de reguliere route voor de vertaling van het inge-
brachte document en stelt het document ter beschikking aan de KNVvL 

2. Iedereen met suggesties voor een geschikte vergaderlocatie waar hybride kan worden vergaderd incl. 
stemmogelijkheid stuurt die naar het bestuur (voorzitter.paragliding@knvvl.nl) 

3. Hoofdbestuurslid Diederick Hijink zal de medailles voor Huub Coumans en Gerard Visser nog namens 
de KNVvL thuis bezorgen. 

4. Een commissie wordt ingesteld: Ronald van Veen, Erwin Voogt en (ondersteuning van) Erik Louwes 
om m.n. ad-hoc uitgavelimieten vast te stellen cf. rapport “Eindelijk digitale promotie voor Paragli-
ding”. 

5. Scholen en clubs gaan serieus proberen om mensen te vinden voor het bestuur. 
6. Uitwerking door bestuur van plan voor digitale communicatie en invulling (incl. een reglement voor 

cameragebruik). 
7. Check door bestuur of de aangeschafte camera op de balans van de KNVvL komt te staan. 
8. Het bestuur zal een lijst maken met afbakende klussen waarvan mensen worden gezocht die wel wat 

voor de vereniging willen doen maar die geen bestuursfunctie ambiëren. 
9. Erwin Voogt zet PDF met bestaande reglementen om naar een Word-bestand 
10. Hulp en ondersteuning/toezicht van één bestuurslid voor de Commissie herziening reglementen zo-

dra het bestuur weer op sterkte is. 
11. Installeren Commissie Schoolerkenning, door bestuur nadat het bestuur weer op sterkte is. 
12. Het bestuur deelt ‘vraag en antwoord’ van de ILT-reactie op groundhandlen door kinderen.  
13. Mark Schoonhoven komt met een voorstel om de taken voor het bergbrevet te verbeteren (om daar-

mee bergvliegen veiliger te maken en stap naar soaren makkelijker te kunnen zetten) 
14. Het bestuur zendt een formeel verzoek aan de Afgevaardigden m.b.t. het raadplegen van hun achter-

ban over het idee van een referendum om het stemsysteem te wijzigen. 
15. Tot nader order (uitbreiding bestuur nodig) zal de Liftredactie advertenties voor de Lift weigeren 
16. Charles Bloink meldt voorstel wijziging inrichting lierveld bij Commissie reglementenherziening. 


